
В Лондоні (Великобританія) відбулося чергове
робоче засідання Асамблеї вкладників Чорнобиль-
ського фонду "Укриття" та донорів Рахунку ядер-
ної безпеки. У заході взяла участь українська
офіційна делегація під головуванням міністра еко-
логії та природних ресурсів України Остапа Семе-
рака. Було обговорено стан виконання проектів
міжнародної технічної допомоги на промисловому
майданчику ЧАЕС.

Учасники засідання, а це близько 30 країн, які до-
помагають долати наслідки Чорнобильської

катастрофи, позитивно оцінили активність
України щодо виконання взятих на себе зо-
бов’язань із посилення екологічної безпеки у зоні
відчуження. 

«Україна наразі повністю виконала свої зобо-
в’язання щодо фінансування та реалізації проекту
підсилення та герметизації конструкцій об’єкта
«Укриття», до яких прилягають
торцеві стіни Арки, не зважаючи на
складні радіаційні умови на майдан-
чику робіт.
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У Лондоні відбулася
Асамблея вкладників ЧФУ

Ми очікуємо, що підрядник виконає
всі роботи вчасно, і вже у грудні 2018
року НБК буде введено в експлуата-
цію. При цьому основними критеріями
виконання будівництва є функціо-
нальність об`єктів, що споруджують-
ся, та їх безпека. Після цього ми
зможемо продовжити роботи з пере-
творення об’єкта «Укриття» на еколо-
гічно безпечну систему. Однією з
першочергових задач є демонтаж не-
стабільних конструкцій цього об’єкта,
— розповів голова ДАЗВ Віталій Пет-
рук. 

Ще одним важливим об’єктом у
зоні відчуження, роботи над яким на-
ближаються до свого завершення, є
Сховище відпрацьованого ядерного
палива № 2 (СВЯП-2). Цей об’єкт при-
значений для зберігання ВЯП ЧАЕС

впродовж наступних 100 років. «Ми за-
цікавлені у якнайшвидшому завершенні

робіт на СВЯП-2, адже відсутність цього
об’єкта не дає змоги в повній мірі вико-
нувати роботи зі зняття ЧАЕС з експлуа-
тації. «Гарячі» випробування сховища
мають розпочатись у грудні цього року і
триватимуть 3 місяці, після чого вже
можна буде говорити про введення
об’єкта в промислову експлуатацію», —
зазначив голова ДАЗВ.

Важливим залишається питання фі-
нансування експлуатації об’єктів, яке
лягає на український бюджет. Проектом
Загальнодержавної програми зняття з
експлуатації Чорнобильської АЕС та пе-
ретворення об’єкта «Укриття» на еколо-
гічно безпечну систему передбачено,
що з 2018 року фінансування експлуа-
тації НБК, СВЯП-2 та ЗППРВ відбувати-
меться за рахунок коштів державного
бюджету України.

Довідково: Міжнародний Чорнобиль-

ський фонд «Укриття» (The Chernobyl
Shelter Fund) було створено  у 1986
році при Європейському банку рекон-
струкції та розвитку (ЄБРР) з метою
реалізації перетворення об’єкта «Ук-
риття» Чорнобильської АЕС. Восени
1997 року було створено Асамблею до-
норів Чорнобильського фонду «Ук-
риття». Протягом першого місяця
до норські зобов’язання оголосили 20
країн та Європейський Союз. 

Фондом керує ЄБРР, який звітує
перед країнами-донорами про викори-
стання коштів на засіданнях Асамблеї
донорів ЧФУ. ЄБРР також є розпоряд-
ником фонду «Рахунок ядерної без-
пеки», який було створено на пропо-
зицію країн Великої сімки у квітні 1993
року. Ці кошти призначені для підви-
щення безпеки та виведення з експ-
луатації атомних об'єктів у Болгарії,
Литві, Росії та Україні. 
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Станом на 27 липня по проекту будівництва
НБК виконувалися наступні роботи:

Щогли відеоспостереження за блискавками:
- тривають роботи з монтажу металоконструкцій щогол.

Герметизація між Технологічною будівлею і деае-
раторною етажеркою  в осях 63-65, по ряду В1:

- тривають роботи з монтажу металоконструкцій для
влаштування  герметизації.

Технологічна будівля і допоміжні споруди (включно
ШДПП, БЕУ, північний і південний вентцентри)
Монтаж наступних систем:

- система електропостачання;
- система вентиляції, газоочистки і кондиціонування;
- система пожежної безпеки;
- система водопостачання, каналізації та стисненого по-
вітря;
- система фізичного захисту і контролю доступу;
- інтегрована система управління і контролю;
- система радіаційного контролю.

Виконуються роботи зі шліфування, грунтування, шпа-
клювання, заливки, фарбування підлог, стін і стель всере-
дині ТЗ і ШДПП.

Будівля насосної станції пожежогасіння 
з резервуарами

- виконуються електромонтажні роботи;

Виконуються роботи із влаштування зовнішнього і внутрі-
шнього простору НБК в частині теплоізоляції трубопрово-
дів та  усунення зауважень згідно з відомостями про
недоробки.

ПРОЕКТ НБК



Уважаемые коллеги!
Состоявшаяся 20.07.2018 года очередная ассамблея

Доноров ОУ подтвердила значительный прогресс по
двум основным проектам, реализуемым на Черно-
быльской АЭС: НБК и ХОЯТ-2. Проекты находятся на
финишной прямой и движутся к своему логическому
завершению. Сегодня на промышленной площадке
имеются все объективные предпосылки для того,
чтобы проекты в этом году были завершены. 

В сегодняшней ситуации базовым требованием для
успешного завершения проектов является активная
совместная работа всех вовлеченных сторон. Но,
главное, требуется слаженная работа всей вертика-
ли в Украине. От единой позиции органов государст-
венного управления, Кабинета Министров, эксперт-
ных организаций, регулирующих органов, задейство-
ванных в реализации этих проектов, напрямую зави-
сит, придем ли мы к тому успеху, который сегодня
реально достижим.

С сожалением вынужден констатировать, что на
пути завершения проектов возникла серьезная пре-
града в виде искусственно созданного конфликта меж-
ду руководством Министерства экологии и руко-
водством Чернобыльской АЭС, которая ставит под
сомнение возможность реализации вышеописанного
позитивного сценария.

Попытки рационального подхода в решении сложив-
шейся ситуации привели к тому, что конфликт, свя-
занный с финансированием предприятия и начинав-
шийся как производственный, принял глубоко лич-
ностный характер. Это вылилось в то, что 20 июля
на Ассамблее Доноров я был исключен из состава укра-
инской делегации. Впервые за 20 лет директор Черно-
быльской АЭС не был допущен к участию в этом
принципиально важном мероприятии, не имел возмож-
ности принять участие в обсуждении критичных во-
просов, связанных с реализацией проектов, заказчиком
которых является ЧАЭС.

В сложившейся обстановке закономерно возникает
вопрос: может ли руководитель ГСП ЧАЭС в дальней-
шем нести ответственность за те решения, кото-
рые озвучивались на Ассамблее и были в итоге при-
няты, с учетом того, что эти решения со стороны
Украины принимались лицами, не владеющими ситуа-
цией в полной мере, не имеющими глубокого понима-
ния происходящих процессов.

Кроме того, в таких условиях я, как директор, ли-
шен возможности обеспечить погашение задолженно-
сти в пенсионный фонд, гарантировать выплату
заработной платы персоналу и покрытие текущих
расходов предприятия.

Четкое понимание того, что данный конфликт начи-
нает влиять на сроки и ход реализации проектов, а это
может повлечь наложение на Украину дополнительных
обязательств, в том числе и финансовых, кроме того,
вынос данного конфликта в публичное пространство

будет означать в первую очередь имиджевые потери
для Украины, заставило меня принять крайне непро-
стое решение. Я не сумел найти другого способа, кроме
собственного увольнения. Боюсь, мой уход – единствен-
ное, что может привлечь внимание к сложившейся си-
туации и хотя бы частично разрешить проблему.

Надеюсь, что вы с пониманием отнесетесь к дан-
ному решению. Убежден, что в сложившейся ситуации
коллектив ЧАЭС, как и Украина, будет заинтересован
в назначении на должность генерального директора
ЧАЭС настоящего профессионала, имеющего опыт и
знания нашей площадки, а также соответствующую
квалификацию и понимание протекающих здесь про-
цессов. Уверен, что в этом случае новый руководи-
тель предприятия сумеет продолжить эффектив-
ный курс взаимодействия и сотрудничества по со-
вместной реализации проектов, важных для всего ми-
рового сообщества.

В свою очередь, я убежден, что коллектив Черно-
быльской АЭС заслуживает той победы, к которой мы
так долго шли и пока еще имеем шансы прийти в де-
кабре 2018 года. Верю, что мое решение, принятое в
шаге от победы, позволит моему коллективу выйти
из тупика и совместно завершить начатое.

С уважением, генеральный директор  ГСП ЧАЭС 
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Откытое письмо 
генерального директора 

ГСП «Чернобыльская АЭС»
Игоря Грамоткина

Новости ЧАЭС

И.И.Грамоткин



12 липня у Києві відбулася прес-кон-
ференція з досвіду впровадження в
Україні RODOS – Європейської системи
підтримки прийняття рішень у випадку
радіаційних аварій. В конференції взяли
участь менеджер проектів Генерального
директорату з питань розвитку і співро-
бітництва EuropeAid Ульф Росенгард
(Брюсель), керівник групи з надзвичай-
них ситуацій Технологічного інституту
Карлсруе (Німеччина) Вольфганг Рас-
коб, голова Державного агентства Укра-
їни з управління зоною відчуження
(ДАЗВ) Віталій Петрук, представники
Держатомрегулювання України, ДСП
«Екоцентр», Департаменту з питань
аварійної готовності та реагування ДП
«НАЕК «Енергоатом». Чорнобильську
АЕС представляв  начальник  відділу ін-
формаційних технологій ДСП ЧАЕС
Сергій Гончаров.

Прес-конференція відбулась в рам-
ках проекту «Розширення системи під-
тримки прийняття рішень RODOS в
Украні для Чорнобильської зони відчу-
ження», що фінансується ЄС. Як за-
значили  експерти ЄС та представники
українських відомств під час заходу, про-
тягом останніх семи років систему впро-
вадили на всіх чотирьох українських
атомних електростанціях та в зоні відчу-
ження.
Довідково. RODOS – це система про-
гнозування і підтримки мінімізації на-
слідків потенційних радіаційних аварій.
Система розроблялася за підтримки
Європейської комісії і встановлена в на-
ціональних центрах аварійного реагу-
вання у більш ніж 20 країнах Європи та
світу. В Україні систему RODOS впро-
ваджували Технологічний інститут
Карлсруе (Німеччина) у тісній взаємодії

з Міністерством енергетики та ву-
гільної промисловості України, Держав-
ною інспекцією ядерного регулювання
України, Державним агентством Укра-
їни з управління зоною відчуження
(ДАЗВ) і Державною службою з надзви-
чайних ситуацій (ДСНС).

Під час вітального слова Йоханнес
Бауер – керівник секції «Екологічна ко-
операція, енергія, інфраструктура і на-
вколишнє середовище» делегації Євро-
пейського Союзу в Україні, наголосив на
тому, що радіаційна безпека була однією
з вимог під час підписання Україною
угоди про асоціацію з ЄС.

Взагалі ж, розробники RODOS роз-
почали свою роботу відразу після того,
як сталася аварія на ЧАЕС. Водночас
виникло кілька організацій, які займа-
лися вивченням можливості вирішення

проблем, які пов’язані з реагуванням під
час радіаційних аварій. «В останній роз-
робці було додано опції при реагуванні
під час лісових пожеж на забруднених
територіях, паводків чи смерчів», - відмі-
тили у своїх виступах координатор про-
ектів з розвитку та впровадження
RODOS, керівник групи з надзвичайних
ситуацій Технологічного інституту Карлс-
руе Вольфганг Раскоб та координатор
розробки програмного забезпечення си-
стеми Дмитро Требушний.

За інформацією Сергія Гончарова,
начальника відділу інформаційних тех-
нологій Чорнобильської АЕС, півроку
тому на станції встановлено цю систему.
Вона була випробувана та добре себе
зарекомендувала під час пожежі, яка ви-
никла 5 червня біля ЧАЕС. Також запла-
новано розробити за допомогою

RODOS додаткові сценарії реагування
на надзвичайні ситуації, які можуть ви-
никнути під час експлуатації НБК, СВЯП-
2, СВЯП-1 чи перевезенні відпрацьо-
ваного ядерного палива.

«Впровадження системи підтримки
рішень RODOS у зоні відчуження значно
підвищило рівень оперативного реагу-
вання на можливі надзвичайні ситуації
доповнило і розвинуло наявну систему,
яка існувала в зоні відчуження. За допо-
могою системи можна оцінювати радіо-
логічні ризики, пов’язані з лісовими
пожежами, смерчами, затопленням у
зоні відчуження заплавних територій, а
також з роботами зі зняття з експлуатації
ЧАЕС», — підкреслив Голова Держав-
ного агентства України з управління
зоною відчуження Віталій Петрук.

4 Новини ЧАЕС
Но

во
ст

и 
ЧА

ЭС
27 липня 2018 р. міжнародне співробітництво

Система RODOS для ЧАЕС 
та зони відчуження 
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На Чорнобильській АЕС від-
булася нарада за участю го-
лови тимчасової комісії з пи-
тань погашення заборговано-
сті із заробітної плати (грошо-
вого забезпечення) стипендій
та соціальних виплат — за-
ступника Голови Київської обл-
держадміністрації В'ячеслава
Кучера, славутицького місько-
го голови Юрія Фомічова,  на-
чальника головного управлін-
ня Пенсійного фонду України у
Київській області Василя Фат-
хутдінова, працівників славу-
тицького управління ПФУ та
представників адміністрації
Чорнобильської АЕС. Нараду
було присвячено розгляду під-
сумків роботи управління ПФУ
у м. Славутичі у першому пів-
річчі 2018 року. 

Як повідомила начальник управ-
ління ПФУ м. Славутич Надія Баглай,
за 1 півріччя 2018 року управлінням
забезпечено своєчасне і в повному об-
сязі фінансування виплат пенсій та
грошової допомоги в законодавчо ви-
значені терміни практично 7,5 тисячам
пенсіонерів. На виплату спрямовано
більше ніж 275 млн. грн., в тому  числі
через установи банків – 258 млн грн,
що складає майже 94% від загальної
суми. Завдяки виплаті пенсій через
установи банків економія щодо оплати
послуг з їх доставки склала понад 2
мільйони гривень. Зокрема, протягом
1 півріччя  2018 року опрацьовано 185
заяв на отримання пенсій через бан-
ківські установи.

Управління тісно співпрацює з відді-
ленням поштового зв’язку, яке знахо-
диться у Славутичі  та підпорядковане
Чернігівській обласній дирекції ПАТ
«Укрпошта». Через відділення «Укр-
пошти» пенсії виплачуються 548 пен-
сіонерам, загальна сума виплат —  2,6
млн грн. щомісячно. За 1 півріччя 2018
року через поштове відділення ви-
плачено біля 16,5 млн грн, з яких 1 млн
грн. — допомога на поховання та не-
доодержана пенсія за померлих пен-
сіонерів. Це становить всього 6% від
загальної суми видатків на виплату
пенсій  у місті. 

Щоквартально, відповідно до за-
твердженого графіка, працівниками  

головного управління ПФУ у Кивській 
області  здійснюються перевірки по-
штового відділення.  Нецільового ви-
користання коштів Пенсійного фонду
та випадків несвоєчасної  або не в по-
вному розмірі виплати пенсій не ви-
явлено.

Також управлінням щоденно здій-
снюється моніторинг залишку пенсій-
них коштів на рахунку підприємства
зв’язку.  Налагоджена робота щодо об-
міну інформацією та документами.

В цілому,  співпраця з Чернігівською
дирекцією ПАТ «Укрпошта» досить по-
зитивна, про що свідчить відсутність
скарг щодо своєчасності виплати пен-
сій та нарікань на роботу пошти.

Головним проблемним запитанням,
яке протягом тривалого часу не вда-
ється вирішити, є питання погашення
заборгованості з відшкодування піль-
гових пенсій. Станом на 01.07.2018
року подібна заборгованість становить
75 166,5 тис.грн., що на 69 967,7 тис.
грн. більше ніж на початок року. Влас-
не, й Чорнобильська АЕС обрана для
наради не випадково: з одного боку,
станція була і залишається найпотуж-
нішим платником  єдиного соціального
внеску у місті, а з іншого — найбіль-
шим боржником у Київській області з
відшкодування пільгових пенсій. Пито-
ма вага боргу підприємства за даним
виглядом  платежів становить 91%.
При цьому сума боргу підприємства 

перед ПФУ — 68,5 млн. грн., що скла-
дає майже 38% від загального боргу
по Київській області. Водночас, Чорно-
бильська АЕС щомісячно сплачує до
бюджету ПФУ 7 901,7 тис. грн. єдиного
соціального внеску. За шість місяців
цього року  надходження до фонду від
ЧАЕС становлять 47787,74 тис. грн.
Борги із сплати єдиного соціального
внеску на ЧАЕС відсутні. 

Втім, підкреслив директор фінансо-
ЧАЕС Валерій Салій, заборгованість
склалася не з вини підприємства, ос-
кільки станція фінансується з держав-
ного бюджету, і ситуацію вже протягом
багатьох років зумовлююють певні за-
конодавчі колізії, які є предметом по-
стійної уваги як керівництва ЧАЕС, так
і її профспілкового комітету. Вихід з си-
туації є: внести зміни до пенсійного за-
конодавства, щоб відшкодування до
ПФУ відбувалося безпосередньо з
державного бюджету. Тим більш, що
подібна практика в Україні вже є, і
саме таким чином відбувається від-
шкодування шахтарських пільгових
пенсій. Однак наразі питання не вирі-
шене. 

В’ячеслав Кучер зазначив, що за
результатами проведених комісій
КОДА з питань погашення заборгова-
ності, було ініційовано внесення відпо-
відних змін у законодавство стосовно
підприємств зони відчу-
ження, і є надія на пози-
тивне рішення,  проте
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Пенсійний фонд звітує 
на Чорнобльській АЕС

Надія Баглай також детально роз-
повіла про работу  славутицького уп-
равління ПФУ з населенням міста. З
метою наближення послуг до грома-
дян у Славутичі створена та функціо-
нує громадська приймальня. За І пів-
річчя 2018 року прийнято майже 3,5
тис. осіб, які склали більше 1000 заяв
на призначення/перерахунок пенсій,
що на 1% менше за відповідний період
минулого року. Видано більше 3-х
тисяч різних довідок. Навантаження на
одного працівника в день в серед-
ньому 8 відвідувачів. Також працівни-
ками громадської приймальні прово-
диться прийом громадян за їх місцем
проживання та у трудових колективах,
за 1 півріччя таких прийомів було 22.

Окрім того, за І півріччя 2018 року
було прийнято та зареєстровано май-
же півтисячі заяв на веб-порталі ПФУ.
В результаті, з початку функціонування
веб-порталу станом на 01.07.2018
року зареєстровано більше 5 тисяч ко-
ристувачів. Слід зауважити, що у сла-
вутицькому  управлінні найвищий по-
казник по завершешеній реєстрації ко-
ристувачів — майже 26%. Поступово
відбувається і залучення користувачів
до смс-сервісу. 

Взагалі ж, станом на кінець 1 пів-
річчя поточного року в управлінні на
обліку перебуває близько 7,5 тис. пен-
сіонерів, що становить лише 1,4% від
загальної кількості пенсіонерів Київ-
щини. Проте, середній розмір пенсії

складає 6340 грн., що в два з полови-
ною рази більше, ніж середній показ-
ник по Київській області (2595 грн.). Із
загальної чисельності пенсіонерів по-
над 70 % (5,5 тис.) – учасники ліквідації
наслідків аварії на ЧАЕС та потерпілі
від Чорнобильської катастрофи. Се-
редній розмір пенсії даної категорії
становить 4541 грн., що вдвічі більше,
ніж аналогічний показник по області
(2595 грн.).

В цілому, 7, 5 тис.славутицьких пен-
сіонерів у міському управлінні ПФУ об-
слуговує 21 працівник, хоча за штатом
передбачено штатна чисельність 25
осіб. Отже, укомплектування управ-
ління персоналом складає 84%, у на-
явності 4 вакансії. Робота важка і не
надто високо оплачувана, тому  плин-
ність кадрів наразі складає 14%.

Під час наради було заслухано і
керівників структурних підрозді-
лів управління в місті Славутичі
щодо питань діяльності управ-
ління протягом першого півріччя
поточного року. Крім того, з при-
сутніми на засіданні обговорено
проблемні питання та особливо-
сті діяльності управління, а та-
кож заплановано ряд заходів, що
дозволять в подальшому якісно
та оперативно досягати постав-
лених цілей. Після завершення на-
ради гості відвідали оглядовий

павільйон нового безпечного кон-
файнмента,  головний корпус ста-
нції, зокрема блочний щит управ-
ління, меморіальну дошку Валерію
Ходемчуку, який загинув під час
аварії 26 квітня 1986 року, і тіло
його так і не було знайдене серед
руїн четвертого енергоблоку, а
також колишнє місто-супутник
Чорнобильської АЕС Прип'ять.  
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26 липня на ЧАЕС завершилася триденна експертна місія
Міжнародного агентства з атомної енергії, організована в рам-
ках проекту технічного співробітництва UKR9038 «Підтримка
зняття з експлуатації енергоблоків атомної електростанції та
поводження з радіоактивними відходами на майданчику Чор-
нобильської АЕС та у зоні відчуження».

Мета місії — розгляд техніко-економічного обґрунтування
(ТЕО) створення і розміщення нових установок з поводження
з радіоактивно забрудненими матеріалами на відповідність
стандартам МАГАТЕ.

У процесі виконання робіт зі зняття з експлуатації енерго-
блоків ЧАЕС та перетворення об'єкта «Укриття» в екологічно
безпечну систему утворюється значна кількість радіоактивних
матеріалів, а саме: рідких та твердих РАВ різних категорій і
типів, радіоактивно забруднених ґрунтів, демонтованих залі-
зобетонних та металевих конструкцій та устаткування, кабель-
ної продукції, а також будівельних відходів (сміття, фрагменти
бетону, залізобетонних виробів, металоконструкцій).

Аналіз накопичених об’ємів радіоактивних матеріалів та
прогноз їх подальшого утворення свідчить, що можливостей
існуючих об'єктів інфраструктури буде недостатньо. Крім того,
технології, що застосовуються, не охоплюють всіх видів та ка-
тегорій радіоактивних матеріалів, не дозволяють забезпечити
належне поводження та оптимізувати витрати.

Для вирішення цих проблем необхідне вдосконалення іс-
нуючої системи поводження з радіоактивними матеріалами
на ЧАЕС шляхом створення нових об'єктів для поводження з

ними. Розроблення ТЕО є першою стадією в створенні та про-
ектуванні нових додаткових об'єктів інфраструктури.

В один із днів місії — 25 липня — експерти відвідали
ключові об'єкти, що стосуються теми заходу: сховище від-
працьованого ядерного палива №2, новий безпечний кон-
файнмент та головний корпус станції. Ключовим пунктом став
машинний зал ЧАЕС, де ведуться підготовчі роботи зі ство-
рення сховища радіоактивних відходів.

За результатами роботи місії буде підготовлено звіт із ре-
комендаціями, який стане основою для подальшої роботи.

Чорнобильцям повернули відмінені 
у 2014 році пільги та компенсації

Конституційний суд (КС) відно-
вив соціальні гарантії постражда-
лим внаслідок Чорнобильської ка-
тастрофи, скасовані законом №76-
III в кінці 2014 року.

КС України прийняв рішення у справі
за конституційним поданням 50 народ-
них депутатів і відновив соціальні гаран-
тії постраждалим внаслідок Чорно-
бильської катастрофи, скасовані зако-
ном №76-III, прийнятим в кінці 2014 року.
Про це в середу, 18 липня, повідомляє
прес-служба КС.

Зокрема, суд прийшов до висновку,
що закон Про статус і соціальний захист
громадян, які постраждали внаслідок
Чорнобильської катастрофи від 28 лю-
того 1991 роки (№796-XII) зі змінами в
редакції закону №76-III суперечать стат-
тям Конституції України.

Встановлено, що передбачені пільги
надаються за умови, якщо розмір серед-
ньомісячного сукупного доходу сім'ї в
розрахунку на одну особу за попередні
шість місяців не перевищує величини
доходу, який дає право на податкову со-
ціальну пільгу в порядку, визначеному
Кабміном. Крім того, чорнобильцям, які
одночасно мають право на інші пільги і
компенсації, передбачені законодав-
ством України, пільги і компенсації нада-

валися на вибір.
КС встановив, що виконання держа-

вою боргу по збереженню генофонду
українського народу вимагає, зокрема,
належного обсягу державних витрат, зо-
крема, в сферу охорони здоров'я, соці-
ального забезпечення та їх ефективного
використання.

«Пільги, компенсації та гарантії є
особливою формою відшкодування
збитку зазначеної категорії громадян,
тому скасування або обмеження цих
пільг, компенсацій і гарантій без рівноцін-
ної заміни буде свідчити про відступ
країни від її конституційного обов'язку»,
- йдеться в рішенні КС.

У рішенні суду також зазначається,
що пільги, компенсації і гарантії, встанов-
лені в законі №796-ХII, є особливою
формою відшкодування збитку таким
особам за втрачене здоров'я, моральні
та фізичні страждання, обмеження в
реалізації своїх здібностей і можливо-
стей забезпечити собі гідний рівень
життя. Крім того, КС зазначив, що рівень
соцзахисту чорнобильців повинен бути
таким, щоб забезпечувати їм гідне
життя, і не повинен залежати від майно-
вого стану їх сімей.

Таким чином, КС вважає, що перед-
бачені оспорюваними положеннями

зміни в закон №796-ХII, що сто-
суються обмеження або скасування
пільг, компенсацій і гарантій, привели
до звуження прав постраждалих
внаслідок Чорнобильської ката-
строфи, зниження рівня їх соціаль-
ного забезпечення і фактично є
відмовою держави від своїх зо-
бов'язань, передбачених статтею 16
Конституції України.

Як повідомляється, зазначені по-
ложення втрачають чинність з дня
ухвалення цього рішення Конститу-
ційним судом.

КС також встановив, що з дня при-
йняття ним цього рішення статті 53 і
60 закону №796-ХII повинні застосо-
вуватися в редакції до внесення змін
законом №76-III. Рішення КС є
обов'язковим, остаточним і не може
бути оскаржене.

Нагадаємо, раніше Кабмін змінив по-
рядок видачі посвідчень особам, які по-
страждали внаслідок катастрофи на
Чорнобильській АЕС, та іншим катего-
ріям громадян.

Перед цим повідомлялося, що прези-
дент Петро Порошенко підписав указ
про відродження Чорнобильської зони і
посилення соціального захисту ліквіда-
торів аварії на ЧАЕС.

Новости ЧАЭС

Місія МАГАТЕ стосовно поводження з радіоактивними
матеріалами



Будьте обережні
при зборі грибів!

Розпочався грибний сезон. Після рясних дощів гриби зу-
стрічаються в будь-якому переліску, серед поля, навіть біля
будинків на газонах. 

Гриби дуже смачний та багатий на білки, фосфорні спо-
луки продукт, та водночас  дуже небезпечний, тому що не-
вміння відрізняти їстівні гриби від отруйних, неуважність при
збиранні, неправильне приготування деяких видів грибів –
усе це призводить до отруєнь. Навіть їстівні гриби, які зібрані
поблизу автомагістралей, залізниць, на місцях звалищ, полі-
гонів, складів ядохімікатів та хімічних речовин, теплових елек-
тростанцій, а також ті, що ростуть поблизу чи на
радіаційно-забруднених територіях, можуть викликати серй-
озні отруєння.

Рятувальники звертаються до всіх грибників та любителів
грибних страв: будьте пильними та обережними!

Набагато безпечніше купувати гриби на стаціонарних рин-
ках, де вони проходять відповідний контроль. Якщо ви все-
таки відправились до лісу на «тихе полювання», пам’ятайте :
– ніколи не збирайте грибів, яких не знаєте;
– якщо гриб викликає хоч найменший сумнів, краще його не
брати;
– намагайтесь шукати і збирати губчасті гриби «білі», «бабки»,
«моховики» тощо. В наших широтах серед них найменша
кількість отруйних;
– якщо ви зібрали гриби і принесли їх додому, ретельно пе-
ревірте кожен гриб перед тим, як починати готувати страву
або робити заготовки;

– при приготуванні страв із грибів, їх необхідно ретельно про-
мити, а перед сушінням обтерти вологою ткани-
ною;
– не вживайте сирих грибів;
– перед приготуванням будь-якої страви гриби

необхідно відварити у підсоленій воді протягом
10-15 хвилин;
– готові страви з грибів необхідно зберігати на хо-
лоді, бажано не більше 24 годин, в емальованому
посуді;
– не давайте грибів малолітнім дітям;
– ніколи не застосовуйте «домашні» методи ви-
значення отруйності грибів із використанням ци-
булини або срібних ложок – вони помилкові;

Якщо отруєння все ж таки виникло, або є
його симптоми, негайно промийте шлунок слаб-
ким соляним розчином і негайно зверніться до лі-
кувальної установи.

Бережіть своє здоров’я та життя!
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